
 

Vážení delegáti, 

dovoľte aby som vás privítal na konferencii SZBe. 

Dnešná konferencia je výnimočná tým, že je volebná a po 4 rokoch si budeme voliť 

prezidenta, predsedu ŠTK a VV SZBe na ďalšie 4 roky. Kto získa vaše hlasy, rozhodnete 

vy, delegáti a verím, že to budú ľudia, ktorí budú pracovať pre ďalší rozvoj a popularitu 

slovenského bedmintonu. 

 

Uplynulé obdobie vnímam ako obdobím zmeny. Nastalo ich niekoľko a rezonovali 

v celom našom hnutí. Po 3 rokoch sme ukončili pracovnú zmluvu reprezentačnej trénerke 

Judith Meulendijks, zásadne sme obmenili ŠTK, zorganizovali sme náš najvýznamnejší 

turnaj Slovak Open v Bratislave, ustanovili sme Komisiu rozhodcov, reštartovali sme 

projekt U15, zmenili sme generálneho sponzora SZBe. Možno pre niekoho to nie je nič 

výnimočné, ale ja viem koľko práce je za každou zmenou. Od každej zmeny očakávame, 

že prinesie niečo nové, naštartuje procesy, vnesie dynamiku, pokrok a zapojí do toho 

nových ľudí. Mňa potešilo že zmeny, ktoré sa udiali, mali väčšinou spoločného 

menovateľa - mladosť. Dlho sme nevedeli alebo nevideli mladých ľudí, ktorí by boli 

ochotní a schopní pracovať, pomôcť realizovať naše spoločné plány a úlohy. V každej 

jednej zmene, ktorá nastala, hybnou silou boli mladí ľudia, bez ktorých by sme neboli 

schopný ich zrealizovať. Určite sme spravili aj chyby, ale nespravili sme ich úmyselne, 

vyplynuli z vývoja vzniknutých procesov a úsilia realizácie úloh.  

 

Pre mňa bolo veľmi príjemné vnímať tento záujem mladej generácie o dianie 

v slovenskom bedmintone. Nebudem teraz detailne informovať o jednotlivých zmenách, 

lebo ešte stále evidujem záujem a diskusiu v hnutí a to je dôkazom toho, že mnohí z nás to 

sledujú a každý chce pre bedminton len to najlepšie, len  tie cesty ako to dosiahnuť sú 

rôzne. My sme vsadili na mladosť a verím, že táto voľba je pre nás ta správna.  

Každá zmena má vždy dve strany mince. Uvedomujem si, že ta druhá strana, tento proces 

možno vnímala ako nefér, ako podraz, ako aroganciu, ale naozaj sme nechceli pri týchto 

zmenách nikoho uraziť, alebo ponížiť. Ak to niekto takto cítil, ospravedlňujem sa. O tom, 

či sme vybrali správny smer, rozhodnete vy, delegáti vo voľbách. Naša voľba je jasná, 

chceme moderný atraktívny bedminton. 

 



Niektoré udalosti sa nedajú ovplyvniť. Môžeme im pomôcť, môžeme ich podporiť, ale ich 

výsledok nie je vždy v našich rukách. Mám na mysli účasť na Olympijských hrách. 

Myslím si, že sme ako funkcionári spravili všetko pre to, aby sme mali svojho zástupcu  

na OH 2024. To, že slovenský bedminton tam nemá ani jedného hráča je pre mňa veľmi 

smutné. Uvedomujem si, dávať si predsavzatie že spravíme všetko pre to aby na 

nasledujúcej olympiáde 2028, sme mali nášho hráča, je nereálne. Nereálne je to preto, 

lebo aj v tomto parížskom cykle sme spravili všetko pre to a nevyšlo nám to. Nemám 

v úmysle obviňovať našich hráčov, ale mám veľa príležitosti vidieť trénovať športovcov 

aj z iných športov, iných krajín a preto môžem porovnať ich prístup k tréningom 

a nastaveniu priorít v športe. Vážim si každého športovca, viem aká drina sa skrýva za 

každým úspechom, ale nie každý je schopný obetovať všetko pre ten konečný cieľ. 

A takýto športovec nám v slovenskom bedmintone chýba. Vždy si nájdeme výhovorku, 

covid, nedostatok finančných prostriedkov, nevyhovujúce podmienky, rýchle košíky, 

zranenie, zlé vylosovanie a neviem čo všetko ďalšie. Prestaňme sa vyhovárať, klamať, 

ospravedlňovať, ale začnime sa správať ako skutočný  profesionál. Len profesionálny 

športovec má šancu hrať s tými najlepšími. Musíme vyjsť z ulity komfortu, pohodlia 

a rutiny.  

 

Keď spomínam profesionalizmus, tak musím uviesť ako príklad mesto Košice, kde sme 

dlhé roky nemali vhodné podmienky na organizovanie významných podujatí. Tento rok 

tam pribudlo v NTC14 profesionálnych bedmintonových kurtov v naozaj excelentnom 

prostredí. Pri slávnostnom otvorení bolo veľmi príjemné počúvať od prítomných 

novinárov, hostí, slová chvály a uznania na adresu bedmintonu aj napriek tomu, že 

prioritne je to tenisové centrum. Verím, že v spolupráci so slovenským tenisovým zväzom 

vytvoríme ekonomicky výhodné podmienky pre organizovanie súťaží, turnajov, 

sústredení, tréningov pre čo najväčší počet záujemcov či už amatérskeho, ale aj 

profesionálneho bedmintonu v meste Košice a celého východoslovenského  regiónu. 

Nemôžem nespomenúť vznik Ministerstva cestovného ruchu a športu. Vnímam to ako 

naplnenie dlhodobého, niekedy až nereálneho zápasu väčšiny športových zväzov so 

štátnou administratívou. Je to ministerstvo, ktoré berie slovenský bedminton ako 

rovnocenného partnera spolu s ostanými športovými zväzmi, ktoré sa s nami radí, chápe 

naše požiadavky a snaží sa ich aj riešiť.  

 



Teší ma že sme boli iniciátori prvého ročníka medzinárodného turnaja O pohár prezidenta, 

ktorý sa po viacerých zmenách a úpravách uskutoční 23-25.8.2024 v Trenčíne za účasti 

juniorských reprezentačných tímov tzv. V4, Poľsko, Česko, Maďarsko a Slovensko. Tí 

starší asi pamätajú Dunajský pohár, čo je taká obdoba tohto pripravovaného turnaja. Mal 

by sa organizovať každý rok v inej krajine a uvidíme ako sa nám podarí nastaviť jeho 

úroveň. Už ale teraz vieme, že to nebude len tento jeden turnaj, ale s prezidentmi 

a generálnymi sekretármi tejto V4 máme v pláne organizovať aj spoločné sústredenia, 

výchovu trénerov, rozhodcov a viac ďalších spoločných aktivít. Podporu máme aj práve 

od spomínaného Ministerstva a SOŠV, ktorí privítali takýto športový model, ktorý 

propaguje nielen slovenský bedminton, ale aj cestovný ruch na Slovensku. 

 

Na záver mojej správy chcem poďakovať všetkým hráčom, rodičom, trénerom, 

funkcionárom za ich prácu a podporu, bez ktorej by sme slovenský bedminton nemohli 

ďalej rozvíjať. 

 

Anton Siažik 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


